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De wijkschouw is een middel om kritisch te kijken naar de buurt en de leefbaarheid. Bestuursleden 
van Wijkbelangen Paleiskwartier lopen met vertegenwoordigers van de gemeente en geïnteres-
seerde bewoners een ronde door de wijk en bespreken met elkaar knelpunten en verbeterpunten. 
In 2025 is dit gebeurd op 15 mei. Dit is het verslag. 

VERSLAG WIJKSCHOUW 2025 

Op 15 mei hebben twee leden van het bestuur van Wijkbelangen een ronde gelopen met de wijk-
regisseur, de wijkmanager en enkele geïnteresseerde bewoners. Daarbij zijn zaken m.b.t. de groen-
voorzieningen, overlast door zwerfvuil, sigarettenpeuken, zwerffietsen en slechte bestrating aan de 
orde gekomen. Helaas bleek de beschikbare tijd te kort om voldoende aandacht te geven aan alle 
aangedragen punten. Voor de volgende keer zullen we meer tijd proberen te plannen en ons strakker 
aan de agenda houden. 

Zwerfvuil rondom bedrijven, afvalcontainers 

Bedrijven, restaurants en winkels, zijn verplicht om zelf binnen een straal van 50 meter rondom hun 
pand zwerfvuil op te ruimen en ze dienen voor voldoende prullenbakken te zorgen in de buurt van 
hun pand. Bewoners kunnen de bedrijven aanspreken op deze plicht en, wanneer bedrijven zich hier 
niet aan houden, de gemeente inlichten via de link aan het einde van dit document. De gemeente zal 
het desbetreffende bedrijf vervolgens aanspreken. Afvalcontainers mogen alleen op de ophaaldag 
buiten staan. Bedrijven die zich hier niet aan houden, wat toch nog regelmatig voorkomt, kunnen 
rekenen op fikse boetes. Op dit moment zijn enkele bedrijven waarover klachten zijn al in beeld bij de 
gemeente. De wijkmanager zal actie ondernemen.  

Peukenoverlast en kauwgom rondom de ingangen van scholen en bedrijven 

Doordat er op de terreinen van de scholen niet meer gerookt mag worden, verzamelen de rokers zich 
net buiten het schoolterrein. Op die plaatsen ontstaan dan ook ‘vijvers’ van peuken (en kauwgom). 
De gemeente staat op het standpunt dat ze het roken niet wil faciliteren. Daardoor is er een situatie 
gegroeid waarbij niemand verantwoordelijkheid neemt voor de peukenoverlast. De gemeente wijst 
naar de scholen en de scholen verwijzen naar het overheidsbeleid. Intussen ervaren de bewoners van 
het Paleiskwartier de overlast van peuken en kauwgom. In 2024 hebben de Wijkhelden een ludieke 
actie gehouden met ‘peukenasbakjes’, maar er is meer nodig.  
De wijkregisseur zal in overleg gaan met de scholen. Verder onderzoekt men of eens in de drie maan-
den, vlak voor de schoolvakanties, met de gemeentelijke peukenstofzuiger een schoonmaakactie uit-
gevoerd worden. Verwijdering van kauwgom op regelmatige basis kan de gemeente niet beloven. 

Te weinig prullenbakken op Onderwijsboulevard en rondom winkels en restaurants 

Op de route van de studenten tijdens de lunchpauze via Onderwijsboulevard naar de lokale midden-
stand zijn er weinig prullenbakken, vooral op de Onderwijsboulevard aan de kant van de scholen en 
rondom Jumbo. De situatie op de Onderwijsboulevard zal bekeken worden door de verantwoordelijke 
ambtenaar. Voor prullenbakken rondom winkels en restaurants is het standpunt van de gemeente dat 
ondernemers rondom de zaak er zelf verantwoordelijk voor zijn dat hun klanten hun afval kwijt 
kunnen.   

Plaatsing pakketmuur 

Er is een verzoek gekomen voor het plaatsen van een pakketmuur waar mensen bestelde pakketjes 
kunnen ophalen. Het standpunt van de gemeente is dat een ondernemer een pakketmuur op eigen 
terrein kan inrichten. In verband met precedentwerking mogen ze niet in de openbare ruimte worden 
geplaatst. Overigens lijkt in het gebied van het Paleiskwartier geen enkele plek geschikt om af- en 
aanrijdende auto’s veilig te kunnen ontvangen. Bovendien zijn er al diverse pakketmuren en pakket-
punten in de omgeving van het Paleiskwartier.  

Kale plekken in de nieuwe aangeplante groenvakken 
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Twee jaar geleden zijn onder andere de plantvakken tussen Jheronimustoren en de ondernemingen 
(Jumbo en horeca) opnieuw aangelegd. Daar zijn we erg blij mee. De planten doen het supergoed. 
Helaas zijn er op de hoeken lelijke kale plekken ontstaan. Die groeien ook niet dicht doordat er 
mensen doorheen lopen en/of honden erin graven en/of er hun behoefte doen. We zouden erg blij 
zijn met een afrastering op deze punten, zodat de begroeiing de kans krijgt om goed te wortelen, 
maar de gemeente is tegen het plaatsen van omheiningen en waarschuwingsbordjes en verwijst naar 
‘mensen aanspreken op gedrag’. De ambtenaren laten weten dat het volgens de apv niet is toege-
staan de groenvoorzieningen te betreden. Natuurlijk kunnen we ook proberen de wijk in topconditie 
te houden door elkaar aan te spreken op gedrag dat daar niet bij past. In de jaarlijkse ‘inboet’ neemt 
de gemeente de kale plekken mee.  

Afsluiting Jonkerstraat en alternatieve route rond de vijver 

Bij de start van de bouw van Palazzo is besloten dat de Jonkerstraat in verband met veiligheid tijdens 
de bouw zou worden afgesloten voor (bestemmings)verkeer. De route via Statenlaan en Hoflaan, 
Kanseliersplein en Vijverlaan is als tijdelijke vervanging aangewezen, maar alleen in deze richting, dus 
tegen de klok in rond de vijver. Helaas rijdt er toch regelmatig iemand deze route vanaf de Vijverlaan 
in de richting van de Hoflaan, ondanks het inrijverbod dat daar met een bord is aangegeven. De wijk-
agent is hierop geattendeerd. Hij geeft aan dat, als Palazzo eenmaal klaar is er op de Hoflaan een 
zogenoemde ‘geslotenverklaring’ van toepassing wordt. Dat betekent dat er alleen nog bevoorrading 
mag plaatsvinden en dat er niet meer geparkeerd mag worden, behalve met een ontheffing, bijvoor-
beeld voor een verhuizing. Een ontheffing moet worden aangevraagd en betaald. 

Nu het daadwerkelijke bouwen aan Palazzo bijna klaar is, zou het heel fijn zijn voor de bewoners als 
ze de Jonkerstraat weer kunnen gebruiken. Dat zal waarschijnlijk dit najaar zijn. 

Inrichting omgeving Palazzo 

Vanuit de wijk wordt regelmatig de wens geuit om de commerciële ruimtes te vullen met een 
gevarieerd aanbod van winkels, zoals een traiteur, een drogist, een kaaswinkel, een groentewinkel. 
Helaas heeft de gemeente daar geen invloed op. Iedere onderneming die zich meldt en die past 
binnen het bestemmingsplan kan zich vestigen. 

Nu de bouw van Palazzo de voltooiing nadert zijn we natuurlijk heel benieuwd hoe de groenvoor-
ziening eromheen eruit zal zien aan alle zijden. De afdeling ‘Leefomgeving’ van de gemeente heeft 
hiervoor een inrichtingsvoorstel gemaakt dat op de site van Wijkbelangen is in te zien. Helaas is 
hierop voor de Jonkerstraat nog geen groen te zien.    

Bestrating trottoirs Statenlaan en Leeghwaterlaan 

Na de werkzaamheden in verband met leidingwerk voor Palazzo is de bestrating in de Statenlaan niet 
netjes hersteld. Volgens de wijkregisseur is er een nazorgplicht voor de bouwer tot een jaar na afron-
ding van de bouw. Bewoners kunnen in een dergelijk geval altijd melding maken bij de gemeente via 
de link aan het einde van dit document.  

In de Leeghwaterlaan is tegenover het Paleis van Justitie, voor de ingang van de parkeergarage onder 
het Leonardo da Vinciplein het trottoir slecht. Dit is gecommuniceerd met het wijkteam dat voor een 
oplossing zal zorgen.  

Fietsenoverlast Leeghwaterlaan en bij studentenflats Onderwijsboulevard 

De fietsenrekken in de Leeghwaterlaan zijn eigenlijk bedoeld voor bezoekers van woningen en onder-
nemingen in de buurt. Voor de bezoekers van het station is immers een grote nieuwe stalling aan-
gelegd. Helaas worden de rekken vóór de appartementsgebouwen toch gebruikt door een andere 
doelgroep. Daarmee zien ze er rommelig en overvol uit. Een verzoek uit de wijk om definitieve verwij-
dering van de fietsenrekken werd door de vve niet gedragen. Vanuit de gemeente is de toezegging 
gedaan dat er beter gelet zal worden op ‘weesfietsen’ en wrakken. Die worden gelabeld en na zekere 
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tijd weggehaald. Helaas kunnen handhavers niet optreden tegen fietsen die niet helemaal netjes of 
buiten de rekken zijn geplaatst.  

Over fietsenbeleid in het algemeen: de gemeente wil het gebruik van fietsen stimuleren en heeft tot 
nu toe gemeend dat fietsen in principe overal geplaatst kunnen worden in de openbare ruimte. Nu is 
echter het besef gekomen dat dit soms tot onevenredige overlast voor bewoners kan leiden en hier-
door zal mogelijk in de toekomst het beleid worden aangepast. 

De fietsenoverlast op de Onderwijsboulevard bij de studentenflats wordt meegenomen in de inte-
grale aanpak van de Onderwijsboulevard die in het eerste kwartaal van 2026 zal worden uitgevoerd. 
Elders op de site van Wijkbelangen zijn de inrichtingsvoorstellen in te zien. 

Grasveld tussen McDonalds en kruispunt Onderwijsboulevard-Vlijmenseweg 

Het idee om dit veldje te laten begroeien met wilde bloemen blijkt niet zo’n goed plan. Het lijkt de 
eerste twee jaar leuk, maar daarna blijven er maar twee of drie soorten over. Het zou veel onderhoud 
vergen en daarom is het beter e.e.a. te laten zoals het is. 

De beukenblokken tussen vijver en Statenlaan 

Deze mooie, strak vormgegeven beukenblokken zijn allang niet meer mooi en strak. Enkele exem-
plaren zijn helemaal dood en andere voor de helft. We praten al lang met de gemeente over een 
oplossing. Uit onderzoek is gebleken dat de grond te weinig voedingsstoffen bevat en dat de beuken 
concurrentie hebben van de bomen die er in de buurt staan. De vraag ligt nu voor of: 
1. Het storend is dat er op sommige plaatsen geen beuken staan; 
2. Er nieuwe beuken aangeplant dienen te worden in nieuwe plantvakken, met aanvullende minera-
len en een beregeningsvoorziening; 
3. Er een andere soort aangeplant kan worden ter vervanging. 

Fietsers en bromfietser op het bruggetje 

Het bruggetjes is een veelgebruikt, centraal punt in het Paleiskwartier. Helaas rijden er regelmatig 
ook (brom)fietsers die andere gebruikers door hun hoge snelheid en gedrag schrik aanjagen. Een 
mogelijke oplossing zou een soort ‘sluisje’ kunnen zijn, maar de gemeente is niet enthousiast over het 
opwerpen van fysieke belemmeringen. Ook bordjes plaatst men liever niet. Met handhavers van de 
gemeente is afgesproken dat zij de komende maanden gaan monitoren of de brug veelvuldig door 
scooters wordt gebruikt en of maatregelen nodig zijn.  

(Half)verharde standplaatsen voor busjes, containers e.d. 

Ondernemers die een container of schaftwagen willen plaatsen, moeten een ontheffing aanvragen bij 
de gemeente en ze moeten daarvoor ook betalen. Als ze schade aanrichten aan groenvoorziening of 
bestrating, dienen ze die na afronding van de werkzaamheden te herstellen. De gemeente controleert 
op naleving, maar overtredingen kunnen worden gemeld via de link onderaan de tekst.  

Ongeoorloofd (kort) parkeren hoek Bordeslaan-Spiegeltuin  

In het verleden hebben we gevraagd om beplanting en betonnen bollen op de hoek van de 
Bordeslaan, voor het gebouw De Croon. Beide zijn er gekomen en het resultaat is geweldig! De hoek 
ziet er nu fraai uit en de bollen verhinderen ongeoorloofd parkeren. Op ons verzoek worden deze 
bollen ook voor de bankjes geplaatst die aan de overkant staan aan de kant van Happy Italy. Dat voor-
komt illegaal parkeren op dat punt en dan kunnen de bankjes ook niet meer worden aangereden. De 
schade aan het krom gereden bankje is genoteerd door de wijkregisseur. 

Uitrit parkeergarage Bordeslaan gevaarlijk 

Al vaak is dit punt aan de orde geweest. Ook hier is het gedrag van verkeersdeelnemers bepalend 
voor de veiligheid. Voetgangers moeten goed opletten bij het passeren van de garage en uitrijdend 
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verkeer moet zich ervan bewust zijn dat zich voetgangers en ander verkeer voor de uitrit kunnen 
bevinden. Een eventuele waarschuwing voor uitrijdende bestuurders zal door de beheerder van de 
garage geplaatst kunnen worden. De gemeente heeft hier geen bevoegdheid. 

Capaciteit glasbak en plasticbak 

We zijn enorm blij met de komst van de glas- en plasticbakken. Bewoners maken er zo enthousiast 
gebruik van dat de bakken in het weekend vaak overvol zijn. Ze worden geleegd op vrijdag en maan-
dag, maar helaas kan dit tussenin niet. Daarom verzoeken we iedereen om flessen en plastic weer 
mee naar huis te nemen als er geen ruimte meer is. Zet alsjeblieft niets naast de bakken. Dat is een 
beroerd gezicht en het trekt ongedierte aan. De afvalstoffendienst bekijkt of de bakken groter kun-
nen, maar dat is afhankelijk van de ondergrondse ruimte. 

Groen in de tussenstraatjes: de Herautstraat 

In de laatste vijf jaar heeft Wijkbelangen Paleiskwartier samen met de gemeente en de vve’s gewerkt 
aan het vergroenen van de zogenoemde ‘tussenstraatjes’. Dat is inmiddels gelukt voor verschillende 
tussenstraatjes. Nu is de Herautstraat aan de beurt. Samen met Brabant Water, de bewoners van de 
aangrenzende appartementen en de gemeente zijn we bezig om ook de Herautstraat te vergroenen. 

Beplanting Bordeslaan karig 

Twee jaar geleden zijn de plantvakken in de Bordeslaan aangelegd, waardoor het stenige karakter van 
de straat een stuk vriendelijker is geworden. Helaas zijn enkele vakken wat karig bedeeld met groen. 
Ook dit wordt meegenomen in de jaarlijkse ‘inboet’, waarin aannemers en gemeente bepalen wat er 
aan onderhoud of aanvulling van het groen nodig is. De aannemer moet zorgen voor goed gevulde 
vakken en zal in het plantseizoen nieuwe planten aanbrengen 

Toegang Magistratenlaan vanuit Hugo de Grootlaan 

Door de bewoners wordt veel geklaagd over de ervaren onveiligheid van de kruising Hugo de 
Grootlaan-Magistratenlaan. De algemene verkeerssituatie in het Paleiskwartier is op het moment 
chaotisch door de vele bouwactiviteiten. Ook zitten er twee ingrijpende veranderingen aan te komen, 
namelijk de herinrichting van de Onderwijsboulevard en die van de Magistratenlaan. In de nabije toe-
komst zullen we de verkeerssituaties in het Paleiskwartier meenemen in het groter plan van de 
ontwikkeling van ‘De Spoorzone’.  

Tot slot 

We zijn blij met de jaarlijkse wijkschouw waarin we op een makkelijke manier met de gemeente 
kunnen overleggen over de kleinere en grotere ‘probleempjes’ die we tegenkomen of mogelijkheden 
die we zien. Fijn dat diverse bewoners onderwerpen hebben aangedragen. Het is belangrijk dat we 
ook tijdens de rest van het jaar overlast in de openbare ruimte van bijvoorbeeld groot afval of onge-
dierte direct melden bij de gemeente. Dat kan rechtstreeks via deze link:  
Meldingen 's-Hertogenbosch of met een omweggetje via de app van Wijkbelangen Paleiskwartier, 
onder ‘meldingen’.  
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https://meldingen.s-hertogenbosch.nl/incident/beschrijf

